
 
 
 
Van: info@inoudzevenaar.nl <info@inoudzevenaar.nl>  
Verzonden: dinsdag 25 april 2023 22:42 
Aan: Griffie Zevenaar <Griffie@zevenaar.nl> 
CC:  
Onderwerp: Brief dorpsnetwerk InOudZevenaar voor gemeenteraad en fracties 
 
 
Hallo medewerkers van de griffie, willen jullie zo vriendelijk zijn de brief en bijlage door te sturen aan 
de leden van de gemeenteraad? En kunnen jullie ook voor ons de bijgevoegde informatie aan alle 
fracties van de raad sturen? We zijn laat met het versturen van deze brief met bijlage, maar hopen 
dat jullie morgenochtend nog tijd kunnen vinden deze brief te 'bezorgen'. Alvast bedankt voor jullie 
moeite! 
 
Vriendelijke groeten, 
Dorpsnetwerk InOudZevenaar 

 
 



       Oud Zevenaar, 23 april 2023 

 
Beste raadsleden en fracties van de gemeente Zevenaar, 
 
Woensdag 26 april as. bespreekt u het voorstel onderwijshuisvesting locatie Vestersbos. 
Naast de inspraaknotitie en petitie, willen we via deze brief nogmaals onze zorgen kenbaar 
en onze aanvullende vragen stellen.  
 
Gesprek met wethouder Bijl 
Op 19 april hebben we – onze dorpsgenoot  en leden van het dorpsnetwerk 
InOudZevenaar elkaar gesproken. Bij dat gesprek was ook de directie van Liemers Novum 
aanwezig.  
In bovengenoemd gesprek hebben we nogmaals onze zorgen geuit en vragen gesteld. Het is 
in dit gesprek niet gelukt onze zorgen we te nemen of om goede antwoorden op onze 
vragen te krijgen. Ook zijn er aan de hand van de met ons gedeelde informatie nieuwe 
vragen ontstaan. Deze willen we graag verduidelijkt hebben. 
 
Onze zorgen 
De huisvestingsproblemen bij de Wissel en Tamboerijn moeten worden opgelost. De 
voorgestelde oplossing heeft echter een behoorlijke impact op de herverdeling van 
leerlingen en op de toekomst van andere scholen. Het voorliggende voorstel lost het 
probleem op voor 2 scholen op maar zadelt andere locaties/andere wijken/dorpen op met 
een probleem.  
 
Oud Zevenaar heeft van oudsher een dorpsschool die zorgt voor een sterke binding van 
kinderen met het dorp. IKC St. Martinus heeft gekozen voor het concept Ervarings Gericht 
Onderwijs (EGO). Het gevolg is een meer regionale instroom van kinderen. Dit is op zich een 
positieve ontwikkeling omdat hierdoor het leerlingaantal redelijk op peil blijft.  
 
In de nu voorliggende plannen komen er twee meer reguliere basisscholen binnen het 
verzorgingsgebied van de school in Oud Zevenaar te liggen. Als gevolg daarvan verschuift 
het verzorgingsgebied en daarmee mogelijk de schoolkeuze van toekomstige leerlingen. (zie 
tekeningen in de bijlage) 
 
Kenmerkend voor de school in Oud Zevenaar is het verzorgingsgebied aan de zuidkant van 
de spoorlijn in Ooij en Oud Zevenaar. Door toenemende vergrijzing van ons dorp neemt de 
aanwas van jonge kinderen al enige jaren af. De toekomstige leefbaarheid van ons dorp is 
punt van aandacht en daarom hebben we op eigen initiatief een dorpstoekomstplan 
gemaakt. Hierin zien wij dat de vergrijzing nog sterker is dan we in eerste instantie hadden 
vermoed. Het gebrek aan aanwas heeft direct gevolg voor de school.  
Vanuit school ziet men dit niet, omdat het type onderwijs EGO een regionale 
aantrekkingskracht heeft. De verhouding leerlingen uit het dorp en leerlingen die specifiek 



kiezen voor EGO verschuift. Daar verschuift ook de verhouding keuze regulier en EGO. Dit 
sluit niet aan op het belang vanuit het dorp om als dorpsschool gezien te worden.  
 
Onze zorg zit hem in onze verwachting dat er meer kinderen vanuit de regio op IKC St.  
Martinus komen. En dat kinderen die kiezen voor regulier onderwijs weg zullen stappen 
naar een van de 2 nieuwe scholen, omdat deze locatie tegen het verzorgingsgebied van de 
Martinusschool aanligt. Het principe van een dorpsschool met binding in het dorp, 
samenkomen met dorpsfeestelijkheden en het later doorgroeien naar een rol binnen 
verenigingen om samen de leefbaarheid in het dorp in stand te houden, wordt daarmee 
uitgehold. Dit samen met de zorg die we al hebben over de toekomstige leerlingenaantallen, 
roept bij ons vragen op over de toekomstige houdbaarheid van de school, in aantallen, in 
functie in het dorp en in type schoolsysteem. Dit wordt heel erg versterkt door de mogelijke 
komst van 2 basisscholen in de nabijheid waarbij het verzorgingsgebied verschuift. Dit 
laatste is beaamd door Wethouder Bijl in ons gesprek. 
 
Aanvullende vragen ontstaan in het gesprek met de wethouder en Liemers Novum 
Aan de hand van de met ons gedeelde informatie in het gesprek zijn nieuwe vragen 
ontstaan. Deze willen we graag verduidelijkt hebben. 

1. In de plannen voor Vestersbos wordt uitgegaan van prognoses van 
leerlingenaantallen, aangevuld met harde en zachte bouwplannen. Welke 
(bouw)plannen worden er voor Oud Zevenaar meegenomen?  Wethouder Bijl kon 
hier geen inhoudelijk antwoord op geven.  

2. Zijn deze bouwplannen nog realistisch gezien de ontwikkelingen rond stikstof, 
rentekosten, didam arrest? 

3. EGO: Wat zijn de cijfers met betrekking tot EGO ontwikkeling, prestaties en aantal zij 
instromers. Hoe verhouden zij zich tot andere scholen in Zevenaar? 

4. Liemers Novum geeft aan dat de impact van deze verschuiving van het 
verzorgingsgebied –die ook werd beaamt door wethouder Bijl- gering is. Waar 
baseren zij zich op en welke garanties kunnen zij afgeven? 

5. Wethouder Bijl geeft aan dat Oud Zevenaar moet werken aan de leefbaarheid. Naar 
onze mening doen we dat al, het zit in de gemeenschap. Sterker, wij denken als dorp 
zelf na over onze toekomst. We hebben net een dorpstoekomstplan gemaakt.  We 
hebben echter geen behoefte om nog extra met de effecten van de uitholling van de 
dorpsfunctie van de basisschool opgezadeld te worden. Denken andere wijken ook  
na over hun toekomst en de impact van het verplaatsen van scholen uit hun wijk op 
de leefbaarheid? 

6. Liemers Novum en Wethouder Bijl onderbouwen hun plannen vooral op 
schoolcijfers, wettelijke normen en gesprekken met intern betrokkenen van de 
Wissel en Tamboerijn. Zij nemen de impact die een verplaatsing heeft op de direct 
leefomgeving in de wijken waar de scholen vertrekken niet mee. Welke gevolgen 
heeft het vertrek van een basisschool op de leefbaarheid, duurzaamheid en indirecte 
mobiliteit (speelafspraakjes) in de wijken?   

7. Wat is de reden om 2 scholen te vergroten en te verplaatsen naar 1 niet centrale 
locatie ipv 2 scholen te ver/nieuwbouwen iets te laten krimpen en dan op zoek te 
gaan naar 1 nieuwe locatie passend bij een betere spreiding van de scholen in 
Zevenaar. De huidige scholen zitten te vol en Liemers Novum geeft aan dat zij niet 
willen kiezen om leerlingen naar een andere school te moeten sturen. Dat is in onze 



ogen totaal niet van toepassing. Via natuurlijk verloop van school verlatende groep 8 
leerlingen en vooraf 3 ipv 2 keuzes bieden heb je een aantal jaren de tijd om hier 
proactief op te sturen. Deze tijd sluit aan bij de (her)bouwtijd van de scholen. 

8. Waarom 2 grote scholen ipv 3 kleine scholen (2 herbouw op bestaande locatie en 1 
geografisch gezien logisch plaatsen in het verzorgingsgebied)? Kleinere scholen, 
kleinere verzorgingsgebieden, minder mobiliteit, duurzamer, minder verkeersdruk, 
minder 2e auto’s meer sociale cohesie in de wijk. Het zorgt voor een meer 
evenwichtige verdeling van scholen in Zevenaar ook in relatie tot de andere scholen, 
zoals de Martinusschool. 

9. De nieuwe locaties zitten aan de rand van het verzorgingsgebied en zullen de 
gemiddelde afstand van huis naar school doen toenemen. Gevolg meer leerlingen 
die met auto’s komen. Er is op dit moment landelijk beleid om kinderen meer te 
laten bewegen. Daar zijn hele programma’s voor die op dit moment uitgerold 
worden om kinderen 2 uur per week te laten gymen. Tegelijkertijd worden ze wel 
meer en meer gebracht door de ouders met auto’s en dat gaat bij Vestersbos niet 
veranderen. Ergens moet gedragsverandering beginnen, maar de nieuwe scholen op 
deze locatie stimuleren dat zeker niet. 

10. In Oud Zevenaar komen de meeste kinderen uit het dorp lopend of met de fiets, met 
slecht weer deels met de auto, maar het probleem met verkeer in het dorp mbt 
school wordt vooral veroorzaakt door de toestroom van ouders met kinderen die 
verder weg wonen en speciaal voor EGO kiezen. Willen wij wel deze toestroom en 
deze impact op ons dorp? Wat gaat Liemers Novum bijdragen aan het oplossen 
hiervan? 

11. Maatschappelijke impact van dit besluit is op langere termijn vele malen groter dan 
nu voorzien. Nu is de afstemming van Liemers Novum vooral gericht op de huidige 
betrokken ouders. Wat zijn de lange termijn gevolgen voor de wijken, denk aan 
woningwaarde, sociale ontwikkeling ed? Een woning in een wijk zonder 
voorzieningen in de directe nabijheid is minder waard. 

 
Met deze brief willen we onze zorg uiten over de impact van deze grote verandering in 
onderwijs in Zevenaar. Direct heeft dit gevolgen voor het onderwijs, maar indirecte 
gevolgen van deze beslissing zullen in heel Zevenaar merkbaar zijn op korte en lange 
termijn. In Oud -Zevenaar zijn we als bewoners betrokken bij onze leefomgeving. 
Wethouder Bijl legde de bal terug bij het dorpsnetwerk dat wij zelf moeten werken aan 
versterken van de leefbaarheid en aantrekkelijkheid school. Het voelt als steek in de rug om 
dit te zeggen tegen een gemeenschap waar veel zelfwerkzaamheid is en waar we zelf het 
initiatief nemen om de leefbaarheid nog verder te versterken.  
 
In de bijlage hebben we op basis van de openbaar beschikbare cijfers (allecijfers.nl) de 
huidige, toekomstige ontwikkelingen in kaart gebracht en geëxtrapoleerd. Dit is wat ons nu 
voor handen is, wanneer er andere cijfers ten grondslag moeten liggen, dan ontvangen we 
deze graag inclusief bronvermelding en onderbouwing van de meegenomen 
uitgangspunten. 
 
Wij vertrouwen er op dat deze punten meegenomen worden in de besluitvorming en 
wensen u veel wijsheid om tot een toekomstbestendige leefomgeving te komen waarin 
scholen een belangrijke rol vervullen. 



 
Dorpsnetwerk InOudZevenaar 
 



Information classification: Internal

Inspraak

• De school zorgt van oudsher voor verbinding van de kinderen met het 
dorp.

• Voor het dorp is het van groot belang dat IKC-St. Martinus blijft 
bestaan.

• Leerlingen van buiten zijn absoluut nodig om de school voor de 
toekomst te behouden.

• Door de komst van twee basisscholen binnen een cirkel van 1,5 
kilometer komt het

• voortbestaan van IKC St. Martinus en daarmee de leefbaarheid in de 
dorpen Oud-Zevenaar en Ooy in gevaar.



Information classification: Internal
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https://allecijfers.nl/basisscholen-overzicht/zevenaar/
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Information classification: Internal

De Bem

Platanenlaan en Kofschip

Wissel en Tamboerijn

Extrapolatie van 
de trend?

Locatie school vs % 
leerlingen van totaal uit

Zevenaar




